臺北基督學院學生健康檢查實施辦法

民國 104 年 4 月 17 日本校 103 學年度第 1 次學務會議通過 民國 108 年 9 月 26 日本校 109 學年度第一次臨時行政會議通過

- 第 一 條 為建立本校學生健康管理制度、及早發現疾病並追蹤矯治,防止校園傳染性疾 病發生,訂定有效健康策略,特依據教育部台參字第 0920082231A 號令訂頒 之「學生健康檢查實施辦法」;學校衛生法第 8 條、第 10 條規定;及本校衛 生保健辦法,訂定本作業要點。
- 第 二 條 本要點實施對象為全體學生包含新舊生、復學生、轉學生,及所有境外生包含 倚生、外籍生。
- 第 三 條 健康檢查於學年開始時執行,並依規定項目統一健檢表格,由學校甄選合格醫院統一辦理檢查,於開學後一個月內由健檢單位統籌製作學校年度全體學生健康檢查總表,至本校保健負責單位,妥善保存,以尊重個人隱私權。,藉以了解學生之健康狀況,作為日後疾病防患及宣導之參考。
- 第 四 條 本校依健康檢查結果施予健康指導,並辦理體格缺點矯治、轉介及治療。另依 學校衛生法第19條及其施行細則第14條規定,辦理健康促進及建立健康生活 行為等課程、宣導、及服務。並將健康檢查的結果,列為本校優先解決與改善 的議題,以擬定有效策略並落實推動。
- 第 五 條 來自疫區之僑生與境外生應按政府規定至衛生單位進行疫病、採血等相關規定 之健康檢查,並繳交健康檢查表。
- 第 六 條 校園內發現學生或教職員工感染法定或有報告義務之傳染病時,應立刻通報教育主管機關及當地衛生機關,依法執行相關事宜。
- 第 七 條 未依規定完成體檢,並未完成補檢之學生,將依本校學生獎懲實施辦法第7條 第21項(小過一次辦理)。

第 八 條 本辦法經行政會議通過,陳請校長核定後公布實施,修正時亦同。

第 九 條 本要點經行政會議通過,陳請校長核定後公布實施,修正時亦同。

Christ's College Taipei Student Health Checkup Implementation Details

Passed in the first student affairs meeting April 17^{th} 2015

Passed in the first ad-hoc administrative meeting September 26th 2019

Article one:

In order to implement student health check system and fulfill the goal of healthy campus and avoiding the spreading of infection, CCT has set the student health checkup implementation detail in consideration of the practical conditions on campus which is according to letter no.0920082231A from the ministry of education.

Article two:

The freshmen and seniors, readmitted students, transfer students, and all the foreign students are included.

Article three:

The student health checkup will be held on the beginning of the new academic year of the school by the qualified health checkup hospital. The health checkup items are fixed and the final report will be supplied to the health department in one month from the beginning of the semester for the referring purpose.

Article four:

The school will give the advice to the student who might have the health concern and hold the activity and service to disseminate the knowledge of health basing on the health checking result.

Article five:

The foreign students from the epidemic area are required to have the health checkup by the qualified health department listed by the government and hand over the report to the school.

Article six:

If there is any certifiable infectious disease confirmed case on campus either student or staff, the school is required to report to the authorized department of government.

Article seven:

If the student did not fulfill the health checkup and also did not attend the make-up checkup, there will be one minor demerit given according to the student merit and demerit Implementation Details article 7 sections 21.

Article eight:

These detailed regulations shall be passed through administrative meeting, implemented after reported to and approved by the president.